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Lásky a bigbítu čas, to je první
květnový den v podání slovan-
ského obvodu. Už tradičně se
v  parku Chvojkovy lomy koná
akce Milník času pod záštitou
senátora a starosty Slovan Lumí-
ra Aschenbrennera, která už
čtrnáctým rokem rozeznívá srdce
všech rockerů. 

Venkovní festival se i letos ode-
hrál u památníku bigbítu, dřevě-
ného protiatomového kříže. „Je
poctou muzikantům, kteří začínali
v šedesátých letech minulého století,
kdy byl bigbít v Čechách na vrcholu.
Byl odhalen 1. května roku 2009 a je
z dílny akademického malíře a socha-
ře Jaroslava Šindeláře. Tehdejším
podnětem bylo úmrtí Šindelářova
bratra Jiřího ‚Dědka‘ Šindeláře ze
skupiny Katapult,“ popisuje starosta
Lumír Aschenbrenner počátky

Plzeň ukázala, že je stále hlavním městem českého bigbítu

Oblíbená cyklostezka podél řeky
Radbuzy má od června novou atrak-
ci. Je jí dosud nevyužívaný pilíř, kte-
rý zde stojí již od roku 1938. Nyní
se proměnil v zajímavou vyhlídku

poskytující zcela nový pohled na
vodní hladinu.

Měla tudy vést železniční vlečka
napojená z trati Plzeň–Železná Ruda
u Fodermayerovy nemocnice do slo-

vanské papírny. Plány zhatila druhá
světová válka a vlečka zůstala nikdy
neuskutečněným snem, který připo-
mínají jako dva němí svědci jen opuš-
těné pilíře u řeky Radbuzy. Až dosud.
Slovanský obvod se totiž rozhodl pro-
měnit nevzhledné místo na vyhlídku. 

„Pilíř se nachází poblíž stále více fre-
kventované trasy kolařů, skejťáků
i chodců a dlouhá léta dělá této lokalitě
docela ostudu. Proto jsme se namísto
jeho odstranění rozhodli využít jej
a proměnit v trochu netradiční místo
odpočinku,“ vysvětluje starosta Slovan
Lumír Aschenbrenner.

S realizací ocelové konstrukce na
nevyužívaném pilíři začal obvod na
podzim loňského roku. Vysoce fre-
kventovaná cyklostezka se tak ozvlá-
štnila o novou atraktivitu, která navíc
bude mít i naučný charakter. „Vyhlíd-
ku totiž doplní naučné tabule, z nichž
se veřejnost dozví nejen o historii pilíře,
ale i o floře a fauně, která se zde vyskytuje
i o dalších historických stavbách v této
lokalitě,“ doplnil starosta.

Pilíř nabízí nový výhled na řeku Radbuzu Vážení spoluobčané,
v tomto sloupku se
vám již dlouhá léta
snažím krátce pre-
zentovat spíše to
pozitivnější, co se
v našem obvodě
děje, nebo co se

chystá. Kdo by také nechtěl být tím,
kdo přináší dobré zprávy.

To ale neznamená, že vás nebu-
deme informovat i o událostech pro
náš obvod negativních nebo nepří-
jemných. Tou je pro náš obvod
rušení poboček České pošty, a to
bez jakéhokoli předchozího pro-
jednání! 

Vedení České pošty přistoupilo
k rušení 300 poboček v celé ČR.
V našem obvodě byly ke zrušení
navrženy pobočky ve Francouzské,
Nepomucké, Skladové aŽelezniční.
Stejně tak i i Písecká, která rovněž
slouží občanům našeho obvodu.
Zachována měla být pouze pobočka
Habrmanova. Zastupitelstvo našeho
obvodu přijalo k  tomuto záměru
nesouhlasné usnesení a dopisem byl
s ním seznámen i ministr vnitra ČR
Vít Rakušan a zastupující generální
ředitel České pošty Miroslav Štěpán.

Musím na tomto místě ocenit
pomoc i jednotu jak vedení města,
tak i Plzeňského kraje, se kterou se
k tomuto problému, který dopadne
na občany obvodu, města i celého
kraje, postavili.

Výsledkem několika jednání na
různých úrovních je alespoň zacho-
vání, kromě výše uvedených, i pošty
v Olympii, která se sice nenachází
na území našeho obvodu, ale je pro
část našich občanů dostupná. V pro-
vozu zůstane i pošta ve Skladové, ta
jako „balíková“. Po jednání se
zástupci pošty bylo rovněž přislíbe-
no kapacitní navýšení „pozůstalé“
pošty v Habrmannově ulici. O další
variantě – zřízení tzv. Pošty Partner
ve Francouzské – se zatím jedná.
Jako obvykle jde o to, kdo ponese
případné náklady. O výsledcích
těchto jednání vás budeme samo-
zřejmě co nejaktuálněji informovat.
Ing. Lumír Aschenbrenner, starosta

pokračování na straně 2
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Zprávy ze zasedání Zastupitelstva městského obvodu Plzeň 2-Slovany
Z a s e d á n í
ZMO dne 4. 4.
2023
ZMO přijalo
celkem 18 us-
nesení, z nichž
vybírám:
■ vzalo na vě-
domí složení
slibu člena Za-
s t u p i t e l s t v a
m ě s t s k é h o
obvodu Plzeň

2-Slovany p. Bc. Radka Krejčího,
podle § 69 zákona č. 128/2000 Sb.,
o obcích, v platném znění; 
■ nesouhlasilo s plánovaným zru-
šením čtyř poboček České pošty
z celkového počtu 5 na území MO

Plzeň 2-Slovany a současně požá-
dalo 1. místopředsedu vlády a minist-
ra vnitra Mgr. Bc. Víta Rakušana
o ponechání v provozu alespoň jedné
z uvedených rušených poboček;
■ schválilo dílčí závěrečný účet MO
Plzeň 2-Slovany na rok 2022, účetní
závěrku a provedení operací finanč-
ního vypořádání MO Plzeň 2-Slo-
vany za rok 2022; 
■ schválilo návrh obecně závazné
vyhlášky statutárního města Plzně
č. …/2023, kterou se mění obecně
závazná vyhláška statutárního města
Plzně č.4/2020, o místním poplatku
za užívání veřejného prostranství,
včetně změn a doplnění v příloze č.2
v seznamu vymezených území MO
Plzeň 2-Slovany; 

■ schválilo návrh obecně závazné
vyhlášky statutárního města Plzně
č. …/2023, kterou se mění obecně
závazná vyhláška statutárního města
Plzně č. 4/2021, o stanovení koefi-
cientu pro výpočet daně z nemovi-
tých věcí, na území MO Plzeň
2-Slovany v k. ú. Božkov, v k. ú. Bruč-
ná a v k. ú. Koterov, s účinností od
1. 1. 2024;
■ schválilo doplněný plán investiční
výstavby hrazené z prostředků MO
Plzeň 2-Slovany v roce 2023; 
■ souhlasilo s  podáním žádosti
o dotaci z programu „Účelové inves-
tiční dotace pro jednotky sboru dob-
rovolných hasičů obcí“ pro rok 2024
za podmínky, že bude v tomto roce
vyhlášena Ministerstvem vnitra –

generálním ředitelstvím Hasičského
záchranného sboru České republiky,
na projekt „Rekonstrukce hasičské
zbrojnice Koterov“; 
■ vzalo na vědomí informativní
zprávy: 
– Spolupráce ÚMO Plzeň 2-Slovany
s Městskou policií Plzeň – služebnou
Slovany a Policií ČR – obvodním
oddělením Plzeň 2, za rok 2022;
– Činnost JSDH a SDH, působících
v MO Plzeň 2-Slovany, za rok 2022; 
– Činnost Finančního výboru ZMO
Plzeň 2-Slovany za období 02 až
03/2023; 
– Činnost Kontrolního výboru
ZMO Plzeň 2-Slovany za období
02–03/2023; 

Lumír Aschenbrenner 
starosta,
MO Plzeň 2-Slovany

Pilíř nabízí nový výhled na řeku Radbuzu
Stavbu odstartovaly drobné sta-

vební práce, jako kácení náletů v bez-
prostřední blízkosti pilíře a očištění
jeho koruny. Přibyl chodníček k bu-
doucímu schodišti, hromosvody
i kamenné rovnaniny v patě pilíře.
Současně se vyráběla v dílně kovová
konstrukce vyhlídky. 

„Na jaře pak započaly práce, které
nám však neustále brzdilo deštivé poča-
sí. Stačila se osadit ocelová konstrukce
na vrchol pilíře a zaměřit schodiště,
které se mohlo sice vyrobit, ale osadit až
po očištění a vyspárování zdiva. To ale
bylo možné jedině na suchém povrchu.
Z toho důvodu musel být termín dokon-
čení prací posunut z dubna na konec
května. Po očištění kamenného povrchu
od nevzhledných graff iti se v polovině
května schodiště konečně osadilo a do
konce měsíce byla hotova celá stavba,“
popisuje průběh prací místostarostka
obvodu Eva Trůková.

Od června se tedy mohou návštěv-
níci cyklostezky kochat stejným
pohledem, jaký by nabízela lávka
umístěná podél železniční vlečky,
kdyby byla dostavěna. DB

Plzeň ukázala, že je stále hlavním městem českého bigbítu

dokončení ze strany 1

dokončení ze strany 1

Milníku času. Základ památníku
tvoří kruh symbolizující nekoneč-
nost a naději. Na kamenech leží
symbol tehdejší doby, protiatomo-
vý kříž s vyrytým nápisem Bigbít.

Pamětníci i mladí fanoušci letos
zavzpomínali na zlatou éru bigbítu,
ale poslechli si také novou generaci
rockerů. Vystoupily kapely Exca-
libr, Geronimo, Starý psi, Five
Rivers, Electric Therapy, Blue´s
Not Dead a Whitesnake Revival.
Na Milníku času, který je pro
všechny návštěvníky zdarma, se
schází hned několik generací, jež
této skvělé hudbě fandí. 

„Mám obrovskou radost, že bigbít
stále táhne a že se tu scházejí jeho

stálí fanoušci, kteří se při něm necítí
jako zamlada, ti lidé skutečně mladí
duchem jsou. A opět můžeme dokázat,
že i dnes platí, co se o Plzni říkalo.
Že je hlavním městem českého big-
bítu,“ dodává Lumír Aschenbren-
ner.

Rock totiž přišel do socialistic-
kého bloku ze západu a západní
Čechy byly tehdy jediným místem
v republice, kde se daly dobře nala-
dit německé rádiové a televizní sta-
nice. Dnes už naštěstí zakázaný
není, stále však má v sobě tu správ-
nou dávku rebelství a chutě do
života. Můžete se o tom přesvědčit
opět příští rok. DB

Fota: Zdeňka Hudcová
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Jednání RMO
dne 21. 3. 2023
RMO přijala
celkem 17 usne-
sení, z  nichž
vybírám:
■ schválila po-
užití investičního
fondu 23. mateř-
ské školy Plzeň,
Topolová 3,
IČO: 70940738,

ve výši 70.000 Kč na pořízení inte-
raktivního panelu ve spolupráci se
Správou informačních technologií,
příspěvkovou organizací, Domini-
kánská 4, Plzeň, IČO: 66362717; 
■ schválila vyhlášení zadávacího
řízení na výběr dodavatele stavby „38.
MŠ Spojovací 14 – rekonstrukce
kuchyně“, zadávací dokumentaci
včetně požadavků na kvalifikaci,
návrh smlouvy o dílo a složení hod-
notící komise; 
■ schválila vyhlášení zadávacího
řízení na výběr dodavatele stavby „21.
MŠ Na Celchu 33 – rekonstrukce
výtahů vč. vestavby výtahu do 2. NP“,
zadávací dokumentaci včetně poža-
davků na kvalifikaci, návrh smlouvy
o dílo a složení hodnotící komise;
■ souhlasila s doplněným plánem
investiční výstavby hrazené z pro-
středků MO Plzeň 2-Slovany v roce
2023; 
■ schválila uzavření smlouvy o dílo
na dodavatele stavby „38. MŠ Spo-
jovací 14 – rekonstrukce výtahů vč.
vestavby výtahu do 2. NP“ s uchaze-
čem, který předložil nejnižší nabíd-
kovou cenu: Výtahy VOTO s. r. o.,
se sídlem Jateční 2691/10, Plzeň,

301 00, IČ:
6 2 6 2 3 8 2 6 ,
s nabídkovou ce-
nou 935.960,-Kč
bez DPH, tj.
1.112.511,60 Kč
včetně DPH; 

Jednání RMO
dne 17. 4. 2023
RMO přijala
celkem 14 usne-

sení, z nichž vybírám:
■ schválila uvolnění blokace fi-
nančních prostředků ve FRR MO
P2-Slovany ve výši 250.000 Kč na
projekt „31. MŠ – klimatizace“; 
■ schválila podání žádosti 23. MŠ
Plzeň, Topolová 3, IČO: 70940738,
o dotaci ve výši 40.000 Kč z dotač-
ního programu MIKROGRANTY
PRO OBLAST ŠKOLSTVÍ
A MLÁDEŽE V  ROCE 2023
vyhlášeného Plzeňským krajem;
■ schválila použití investičního fon-
du 21. MŠ Plzeň, Na Celchu 33,
IČO: 70941068, ve výši 100.188 Kč
na pořízení lanové pyramidy od firmy
Mirakulum s. r. o., Nad Perchtou
1631, Turnov, IČO: 25266454; 
■ souhlasila se záměrem výstavby
nové mateřské školy v areálu Nová
papírna na Slovanech; 
■ schválila uzavření Smlouvy o zajiš-
tění správy areálu Škoda sport park
se společností YELLS, s. r. o., Čer-
venohrádecká 343/168, Plzeň 4-
Červený Hrádek, IČ: 28002547, za
nabídkovou cenu 272.819,29 Kč bez
DPH/rok, tj. 330.111,34 Kč včetně
DPH/rok, od 1. 6. 2023 na dobu
neurčitou; 

■ schválila
smlouvy:
– na kontroly,
dodávky, údržbu
a opravy prvků
m ě s t s k é h o
mobiliáře a na
práce s tím spo-
jené na území
MO Plzeň 2-
Slovany v období
od 1. 4. 2023 do

31. 3. 2026, s firmou: Stanislav Palek,
Šťáhlavice 88, 332 04 Nezvěstice, IČ:
64868532,
– na výměnu písku v pískovištích na

území MO Plzeň 2-Slovany v roce
2023, 2024 a 2025, s  firmou:
DESINSEKTA s. r. o., Lindaue-
rova 21, 301 00 Plzeň, IČ:
26405270, 

– na drobné odborné řezy dřevin,
včetně likvidace rostlinného mate-
riálu v MO Plzeň 2-Slovany, s fir-
mou: Radka Kelíšková, K Mostu
45, Dýšina-Nová Huť, IČ:
67110461,

– o poskytnutí záruky a údržbě vysa-
zených stromů s následujícími fir-
mami:

– Miloslav Langer, Koperníkova
917/20, 301 00 Plzeň, IČ:
74539124,

– Arbo – zahradnictví s.r.o., se sídlem
Všeruby 16, 330 16 Všeruby, IČ:
25248553;

Jednání RMO dne 16. 5. 2023
RMO přijala celkem 14 usnesení,
z nichž vybírám:
■ schválila poskytnutí dotací z roz-
počtu MO Plzeň 2-Slovany v sou-

ladu s vyhlášenými dotačními pro-
gramy v roce 2023 v celkové výši
653 tis.Kč a souhlasila s poskytnutím
dotací v celkové výši 647 tis. Kč; 
■ schválila poskytnutí dotací z roz-
počtu MO Plzeň 2-Slovany na účel,
který není cílem vyhlášených do-
tačních programů v  celkové výši
60 tis.Kč a souhlasila s poskytnutím
dotací v celkové výši 139 tis. Kč; 
■ schválila uzavření smlouvy o dílo
na dodavatele stavby „38. MŠ Spo-
jovací 14 – rekonstrukce kuchyně“
s uchazečem, který předložil nejnižší
nabídkovou cenu: PPD stav s. r. o.,
Slovanská alej 2669/24b, 326 00
Plzeň, IČ: 06595413, s  cenou
3.759.227,01 Kč bez DPH, tj.
4.548.664,68 Kč včetně DPH; 
■ zrušila zadávací řízení na dodava-
tele stavby „21. MŠ Na Celchu 33 –
rekonstrukce výtahů včetně vestavby
výtahu do 2. NP“ z důvodu neobdr-
žení žádné nabídky a současně
schválila vyhlášení nového zadáva-
cího řízení, zadávací dokumentaci
včetně požadavku na kvalifikaci,
návrh smlouvy o dílo a složení hod-
notící komise; 
■ schválila vyhlášení zadávacího
řízení na výběr dodavatele služby
„Pronájem mobilního kluziště pro
období prosinec 2023 – únor 2024“,
znění smlouvy o dílo a složení hod-
notící komise; 
■ schválila předloženou výzvu
a smlouvu na výběr zhotovitele na
„Vegetační úpravy včetně dodávky,
mobiliáře na Slovanské aleji (proti
Vozovně Slovany) v MO Plzeň 2-
Slovany“, zadávací podmínky a slo-
žení výběrové komise; 

Eva Trůková,
místostarostka
MO Plzeň 2-Slovany

Roman Andrlík,
místostarosta
MO Plzeň 2-Slovany

Václav Cinádr
místostarosta
MO Plzeň 2-Slovany

Zprávy z jednání Rady městského obvodu Plzeň 2-Slovany

Lavičku, která slouží nejen k odpočinku, ale nabíjí i mobilní zařízení pomoci sluneční energie, pořídil slovanský městský obvod jako první ve městě
Plzni. Umístěna je před budovou radnice na Koterovské ulici. Nabízí možnost bezdrátového nabíjení pro dva přístroje najednou a zároveň možnost
kabelového nabíjení pro další 4 mobilní telefony. 

Solární lavička není pouze novým trendem, ale jedná se o potřebný a funkční mobiliář, který využije každý Plzeňan. Možnost nabití je ovlivněna
intenzitou slunečního svitu. Chytré solární lavičky zažívají v posledních letech velký boom – najdete je ve městech zemí celého světa včetně České repu-
bliky. DB

Plzeň má první solární lavičku
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Z nevyužitých pozemků je oblíbené sportoviště i relax
Nic nezůstává stejné, a tak není

divu, že i slovanský obvod za uply-
nulé čtvrtstoletí prošel mnoha změ-
nami. Ty největší prodělal prostor
Božkovského ostrova, kde vzniklo
oblíbené místo určené ke sportu
i relaxaci a pozemek pod Vodárnou
u Homolky, na kterém vyrostl Ško-
da sport park.

Výrazně k lepšímu se také změ-
nilo prostranství na konečné tram-
vajové linky číslo jedna. „Úspěšnost
této proměny mě asi překvapila nejvíc.
Na místě veřejných záchodů u parku
Homolka nyní stojí velmi oblíbená
kavárna, která už třetím rokem láká
nejen slovanské návštěvníky,“ říká
místostarostka MO Plzeň 2-Slova-
ny Eva Trůková.

Obrovskými změnami prošel již
zmíněný pozemek mezi vodárnou
a řekou, na němž slovanský obvod
vybudoval sportovní areál Škoda
sport park. Ten je pojmenovaný
podle svého dlouhodobého spon-
zora Škody Transportation. První
snaha zastupitelů obvodu o využití
těchto volných pozemků se objevila
už v roce 1996. O dva roky později
proběhla změna územního plánu,
z plochy se stalo sportoviště a vznikla

studie areálu. „Koncem roku 1999
jsme už instalovaly první dvě skate-
boardové překážky a v závěru roku
2005 byl areál plně vybaven pro různé
druhy sportů. Kromě skateparku tu
najdeme například dvě asfaltová hřiš-
tě, hřiště pro volejbal, nohejbal, petan-
que nebo beach volejbal, in-line dráhu
i lezeckou stěnu,“ vyjmenovává sta-
rosta slovanského obvodu Lumír
Aschenbrenner.

Nové prvky nejen pro děti
V modernizaci areálu obvod nikdy

nepřestal. „Zpracovali jsme studii, na
jejímž základě už byla prodloužena in-
line dráha, postaveno nové hřiště pro
děti a hlavně bylo kompletně zrekon-
struováno skate hřiště, které stále patří
k nejmodernějším v naší republice,“
pokračuje ve výčtu starosta. 

Obvod vyměnil lavičky a odpad-
kové koše ahojně využívaný sportovní
areál se nyní nově pyšní další atrakcí.
„Koncem dubna letošního roku jsme
dokončili instalaci tří vestavěných zem-
ních trampolín za 605 tisíc korun, které
rozšiřují dětské hřiště. V srpnu 2020
proběhla jeho kompletní rekonstrukce za
992 896 korun z důvodů havarijního
stavu. Spočívala v realizaci pryžové

dopadové plochy a instalaci nerezových
herních prvků: lanové věže, multifunkč-
ní sestavy a dvoj houpačky,“ dodává
místostarostka Eva Trůková.

Sportovišti také velmi prospěl pro-
jekt „Modernizace technologií v areá-
lu Škoda sport park Plzeň“, který
realizovalo město Plzeň zastoupené
Odborem Smart Cities a podpory
podnikání ve spolupráci se slovan-
ským obvodem. Jednalo se hned
o celý soubor akcí, jehož cílem bylo
zajištění vyšší bezpečnosti a komfortu
návštěvníků areálu.

Modernější a bezpečnější
„Jednou z akcí byla modernizace

veřejného osvětlení v  areálu. Ta
zahrnovala výměnu osmnácti kusů sví-
tidel včetně vybudování nových šesti
stožárů zajišťujících vhodné osvětlení
prvků skate parku, skate bowlu a hřiště
na hokejbal. Nově instalovaná svítidla
jsou typu LED a obsahují inteligentní
řídící modul, který umožňuje jejich říze-
ní, ovládání svítivosti a monitorování,“
jmenuje výhody nového osvětlení sta-
rosta Lumír Aschenbrenner. 

Při této akci se myslelo ina budoucí
rozvoj areálu amožnosti doplnění dal-
ších inteligentních prvků jako senzo-

rů, navigačních a informačních panelů
atd. Ke každému nově budovanému
stožáru proto byla instalována samos-
tatná přípojka trvalého napájení 230V
a přípojka k datové síti. 

Vrámci modernizace do areálu při-
bylo i přípojné místo pro budoucí
instalaci nabíječky pro elektrokola
amožnost instalace zásuvek pro dobí-
jení mobilních telefonů v úschovných
boxech. 

„Poslední aktuálně dokončovanou
akcí, jež má zajistit bezpečnost návštěv-
níků sportovního areálu, je rozšíření
městského kamerového systému. Od něj
si slibujeme snížení počtu případů
poškozování prvků sportovního areálu
a výskytu osob požívajících alkohol nebo
drogy. Tedy umožnit včasným zásahem
městské policie eliminovat vandalis-
mus,“ říká místostarostka Slovan Eva
Trůková.

V areálu nechybí ani venkovní fit-
ness prvky a pod ním najdete také
discgolfové hřiště. Letos navíc udělá
obvod radost všem milovníkům brus-
lení. V zimních měsících by sem mělo
být umístěné mobilní kluziště, které
se na tuto dobu pronajme. Celé spor-
toviště mohou návštěvníci využívat
zdarma. DB

Dříve Nyní

Zastupitelé Slovan jednali v prostorách areálu TechTower
Dílčí závěrečný účet, účetní

závěrka slovanského obvodu
a doplnění plánu investiční výstav-
by hrazené z prostředků obvodu.
Tato a další témata řešili zastupi-
telé městského obvodu Plzeň
2-Slovany na svém, letos v pořadí
druhém, zasedání. Sešli se v nově
otevřeném TechToweru.

Druhé letošní jednání zastupitel-
stva MO Plzeň 2-Slovany se konalo
4. dubna, a to výjimečně v prostoru
TechTower. Areál byl slavnostně ote-
vřený 1. února tohoto roku a je jedním
z nejmodernějších technologických
parků v České republice. Unikátní
prostor nabízí zázemí akanceláře pro
inovativní firmy, technologické nad-
šence, programátory azačínající pod-
nikatele. Poskytuje také coworkin-

gové prostory, multifunkční sál, uni-
kátní testovací vodní nádrž, jídelnu
i SeedUp Space a v neposlední řadě
prototypovou dílnu, kde se nápady
doslova mění ve skutečnost. 

„Jednání se konalo v zasedací míst-
nosti nesoucí jméno jednoho z nejvý-
znamnějších vědců všech dob, slavného
fyzika Alberta Einsteina. Po hlavním
programu následovala prohlídka pro-
stor tohoto výjimečného areálu, které se
zúčastnila polovina zastupitelů našeho
obvodu,“ popsal nevšední jednání sta-
rosta MO Plzeň 2-Slovany Lumír
Aschenbrenner.

Jedním z hlavních témat druhého
rokování slovanských zastupitelů bylo
doplnění plánu investiční výstavby,
která je hrazena z rozpočtu obvodu.
„Jedná se například o stavbu cyklistické

stezky na trase Božkov–Koterov nebo
o rekonstrukci stávající kuchyně
v 38. MŠ Plzeň, která zde slouží od
šedesátých let“ doplňuje starosta Lumír
Aschenbrenner. 

Starosta také zastupitelům předlo-
žil na stůl Návrh usnesení ve věci sta-
noviska ke zrušení poboček České
pošty, s. p. na území MO Plzeň 2-

Slovany. Ve svém dopise adresovaném
1. místopředsedovi vlády a ministru
vnitra Vítu Rakušanovi vyslovil svůj
nesouhlas s plánovaným zrušením
čtyř poboček České pošty z celkového
počtu pěti na území slovanského
obvodu. Starosta žádá o ponechání
alespoň jedné z poboček aktuálně
navržených ke zrušení. DB
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Sportovci Plzně 2022 jsou Eliška Forejtková a Veronika Blažíčková

V  dubnu byli v  obřadní síni
plzeňské radnice vyhlášeni nejlep-
ší sportovci Plzně za rok 2022
v  kategoriích žactva a dorostu.
Vítězkou staršího žactva se stala
tenistka Eliška Forejtková, doros-
tu kraluje sportovní střelkyně
Veronika Blažíčková. Vyhlášení
prestižní ankety připravila Nadace
sportující mládeže. Mezi oceně-
nými nechyběli ani sportovci ze
Slovan, kterým přišel poblahopřát
a předat ceny i starosta obvodu
Lumír Aschenbrenner.

Kategorii mladšího žactva, vyhla-
šované bez pořadí, zcela ovládly dívky.
Mezi kvarteto nejlepších se dostala
Eliška Janoušková (šachy), Ema
Nováková (atletika), Magdalena
Petrmichlová (biatlon) a Natálie
Pospíšilová (plavání).

Titul Sportovec Plzně 2022
v kategorii staršího žactva získala
tenistka Eliška Forejtková. Ta se
v roce 2022 stala mistryní Evropy
i světa družstev v  kategorii U14.
Zdatně se tak vydala ve stopách svého
bratra Jonáše, který anketu Sportovec
Plzně ovládl dvakrát v  kategorii
dorostu v letech 2018 a 2019. 

Spolu s Eliškou Forejtkovou byli
ve straším žactvu oceněni Jan Baum-
ruk (házená), Eliška Fialová (luko-
střelba), Jan Foltýn (plavání), Štěpán
Mareček (sportovní střelba) a Karo-
lína Rutarová (triatlon).

Titulem Sportovec Plzně 2022
v kategorii dorostu se může pyšnit
sportovní střelkyně Veronika Bla-
žíčková. Ta v roce 2022 reprezento-
vala již v kategorii dospělých. Na ME
skončila druhá na 3x20 ran maloráž-
kou a pro Českou republiku vystřílela
účastnické místo na OH v Paříži
2024. Vynikajících výsledků dosáhla
i na MS nebo na Světovém poháru
v Jižní Koreji, kde skončila pátá v dis-
ciplíně 3x20 ran malorážkou.

Skvělými výsledky se ale mohou
pochlubit i další ocenění v kategorii
dorostu. Mezi ně patří Kateřina Alt-
mannová (jachting), Daniel Bláha
(házená), Lukáš Fritsch (lukostřelba),
Pavel Gaszczyk (fotbal), Tomáš Cho-
cholatý (plavání), Eva Matějovičová
(sportovní aerobik a skialpinismus),

Simona Spěšná (cyklistika), Jan Škar-
ban (atletika) a Karolína Voříšková
(rychlostní kanoistika).

Součástí vyhlášení Sportovce
Plzně v kategorii dorostu je udělení
Ceny rektora Západočeské univerzity
v Plzni. Cena je udělována ve spolu-
práci Západočeské univerzity a Nad-
ace sportující mládeže za skloubení
sportovních a studijních výsledků.
Ocenění za rok 2022 z rukou rektora
ZČU v Plzni Miroslava Lávičky pře-
vzal atlet Jan Škarban, student Spor-
tovního gymnázia v Plzni. 

V kategorii Mimořádný výkon /
výsledek si pro cenu došly Michaela
Šollarová a Kristýna Výborná (spor-
tovní cheerleading). Ty byly v roce
2022 součástí národního týmu, který
na MS v Orlandu na Floridě získal
zlatou medaili v rámci divize Junior
AllGirl Advanced. Pro Českou repu-
bliku to byla první medaile z MS
v historii českého cheerleadingu. 

Mládežnickým trenérem roku se
stal Petr Vojan (lední hokej). Tým
juniorů HC ŠKODA PLZEŇ pod
jeho vedením získal mistrovský titul
v DHL Extralize juniorů.

Poděkování za dlouholetou práci
s mládeží se dostalo Václavu Nová-
kovi (cyklistika), který je aktuálně
sportovním ředitelem Roman Kreu-
ziger Cycling Academy. Po celou tre-
nérskou dráhu pracoval především
s mládeží. Talentované sportovce

následně předával do vyšších složek
české i zahraniční cyklistiky. Mezi
jeho odchovance patří např. Lubor
Tesař, Zdeněk Štybar nebo Roman
Kreuziger.

Mezi žákovskými družstvy oceně-
ní patří starším žákyním DHC Plzeň
z. s. (házená), starším žákům Talent
Plzeň (házená), Sport studiu J&A
Plzeň / TRIO junior (gymnastický
aerobik) a posádce lodní třídy RS
Feva Petr Pelnář a Matěj Červeň zTJ
Lokomotiva Plzeň (jachting).

V kategorii dorostu byla oceněna
družstva 1. LK Plzeň 1935 – družstvo
žen U18 (lukostřelba), junioři z AK
ŠKODA Plzeň (atletika), družstvo
juniorů HOCKEY CLUB PLZEŇ
1929 a družstvo U16 VIKTORIA
PLZEŇ – fotbal.

Přehled oceněných sportovců
z městského obvodu Plzeň 2
JEDNOTLIVCI

Daniel Bláha, dorost (Házená).
Vzorem je pro něj Filip Jícha. Chtěl
by v budoucnu hrát v bundeslize
a v mužské reprezentaci, ale ještě před
tím předvést kvalitní výsledky i v Čes-
ku.

Simona Spěšná, dorost (Cyklis-
tika). Chtěla by se trvale prosadit do
světové špičky MTB XCO. Sportov-
ním snem je pro ni účast na OH Paříž
2024, LA 2028, Austrálie 2032. Baví
ji vaření.

Kateřina Altmannová, dorost
( Jachting). Přála by si získat medaili
z OH. Baví ji kolo, skialpy, lyže a čte-
ní.

Lukáš Fritsch, dorost (Lukostřel-
ba). Jeho vzorem je americký repre-
zentant v lukostřelbě Brady Elison.
Pracuje s ohňostroji.
DRUŽSTVA

Sport studio J&A Plzeň / TRIO
junior, žactvo (Gymnastika – gym-
nastický aerobik) 

TJ Lokomotiva Plzeň – posádka
lodní třídy RS Feva Pelnář – Čer-
veň. Žactvo ( Jachting)
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ÚMO Plzeň 2-Slovany, odbor sociální a oddělení sekretariát
tajemníka, pořádá ve spolupráci s Komisí pro sociální věci aobčan-
ské obřady RMO Plzeň 2-Slovany pro občany s trvalým bydlištěm
na území MO Plzeň 2-Slovany různé společenské akce aobřady: 

■ „Setkání důchodců MO Plzeň 2-Slovany“ v Kulturním domě
v Šeříkové ulici;

■ blahopřání občanům, kteří oslaví 80 let věku, 85 let věku, 90 let
věku a více;

■ slavnostní obřady u příležitosti zlaté, smaragdové, diamantové,
kamenné, platinové a briliantové svatby v obřadní síni Úřadu
městského obvodu Plzeň 2-Slovany, Koterovská 83, Plzeň, či bla-
hopřání v rodině. 

„Setkání důchodců MO Plzeň 2-Slovany“
v roce 2023 se bude konat dne 

27. 9., 25. 10. a 29. 11. 2023
od 16 do 19 hodin. 

Uskutečnění plánovaných setkání a slavnostních obřadů je závislé
na vývoji epidemiologické situace v ČR.

V případě, že občané mají zájem o blahopřání u příležitosti jejich
životního jubilea, mají možnost, s dostatečným časovým předstihem,
vyplnit níže otištěný souhlas s blahopřáním v rodině a předání pozor-
nosti, a předat jej osobně nebo zaslat poštou na adresu Úřad městského
obvodu Plzeň 2-Slovany, odbor sociální, Koterovská 83, 307 53 Plzeň.

Žádost o uspořádání slavnostního obřadu (nebo o předání blahopřání
v rodině) u příležitosti jubilejní svatby musí být doručena nebo ozná-
mena na odbor sociální ÚMO Plzeň 2-Slovany s dostatečným před-
stihem – nejméně 1 měsíc předem. Při jednání je nutné předložit
občanský průkaz a oddací list manželů. 

Oddělení sekretariát tajemníka ÚMO Plzeň 2-Slovany
zabezpečuje ve spolupráci s Komisí pro sociální věci
a občanské obřady RMO Plzeň 2-Slovany 

„Vítání občánků MO Plzeň 2-Slovany do života“

v obřadní síni ÚMO Plzeň 2-Slovany, Koterovská 83, Plzeň.

V případě, že rodiče dítěte mají o účast na „Vítání občánků“ zájem,
lze se na tento slavnostní obřad přihlásit osobně na podatelně ÚMO
Plzeň 2-Slovany, kancelář č. 218, 2. patro, nebo vyplnit níže otištěný
tiskopis a řádně vyplnění a podepsaný ho zaslat na e-mail:
skopkova@plzen.eu nebo doručit osobně nebo poštou na adresu: Úřad
městského obvodu Plzeň 2-Slovany, Koterovská 83, 307 53 Plzeň. 

Plánované termíny slavnostních obřadů v roce 2023:
12. 9. a 21. 11. 2023

Uskutečnění plánovaných obřadů je závislé na vývoji epidemio-
logické situace v ČR.

Poskytnuté informace o osobních údajích budou použity pouze
k účelu pozvání na slavnostní uvítání občánků do života.

Souhlasím s tím, aby ÚMO Plzeň 2-Slovany, odbor sociální, použil níže
uvedená data k osobnímu blahopřání při příležitosti mého životního
jubilea v místě bydliště.

Jsem srozuměn/srozuměna se svým právem na odvolání tohoto souhlasu.

JMÉNO A PŘÍJMENÍ hůlkovým písmem

DATUM NAROZENÍ:

TRVALÉ BYDLIŠTĚ:

ZDRŽUJI SE NA ADRESE:

ČÍSLO TELEFONU:

✄

✄

Souhlasím s tím, aby ÚMO Plzeň 2-Slovany, oddělení sekretariát
tajemníka, použil níže uvedená data k osobnímu pozvání na obřad
„Vítání občánků do života“.

JMÉNO A PŘÍJMENÍ DÍTĚTE: hůlkovým písmem

DATUM NAROZENÍ:

JMÉNO A PŘÍJMENÍ RODIČŮ:

TRVALÉ BYDLIŠTĚ:

POZVÁNKU ZASLAT NA ADRESU:

KONTAKTNÍ TELEFON*

KONTAKTNÍ EMAIL*

✄

*Nepovinný údaj
Upozornění:
Žadatel bere na vědomí, že slavnostní obřady se konají v obřadní místnosti
ÚMO Plzeň 2-Slovany, tj. na veřejném místě a že při obřadu bude přít-
omen profesionální fotograf. Vlastní zhotovení fotografií je na svobodném
rozhodnutí zúčastněných. Fotografie pořízené při jednotlivých slavnost-
ních obřadech úřad nezveřejňuje.Podpis 

Podpis rodiče
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Představitelé obvodu uctili památku hrdinů druhé světové války
Zástupci slovanského obvodu se
v dubnu a květnu zúčastnili hned
několika slavnostních pietních aktů
konaných u příležitosti 78. výročí
ukončení 2. světové války.

V  úterý 18. dubna se připojili
k pietní vzpomínce u pomníku obě-
tem 2. světové války na křižovatce
ulic Květnová, Olšová a Kaštanová.
Ve čtvrtek 4. května se zúčastnili piet-
ního průvodu v Plzni-Koterově, který
byl zakončen u pomníku obětem
první a druhé světové války. V pátek
5. května se společně poklonili

u pomníku obětem druhé světové
války v areálu Božkovského ostrova. 

Květiny avěnce za slovanský obvod
byly položeny také v rámci pietních
aktů u památníku bojovníků a obětí
světových válek, u památníku „Díky
Ameriko“ a u pomníků v Hradišti,
Božkově, na náměstí Generála Píky,
v Brojově ulici u 20. ZŠ, u památníku
Na Homolce a u pamětních desek na
Koterovské 40 a 44, Jablonského 38,
v Plzenecké 38, Božkovské 43, na
Mikulášském náměstí 14, v Ječné ulici
a na hlavním vlakovém nádraží. DB

Vzpomínkové setkání představitelů MO Plzeň 2-Slovany spolu se zástupci
Výboru dobré vůle – Nadace Olgy Havlové se uskutečnilo v květnu u stromu
Olgy Havlové při příležitosti výročí 90. narozenin bývalé první dámy. Památný
strom byl zasazen před pěti lety nedaleko slovanské radnice.

Plných 100 let od narození oslavil 26. 4. 2023 pan Jaroslav Čada. K tomuto
významnému životnímu jubileu mu hodně zdraví, štěstí a životního optimismu
popřála MUDr. Stanislava Stupková, MBA, členka zastupitelstva
MO Plzeň 2-Slovany a zástupce odboru sociálního.
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Stanoviště velkokapacitního kontejneru č. 1 Hodina přistavení 

Šeříková (u fotbal. stadionu) 8.00–9.00 hod.

Hradiště (za konečnou MHD) 9.10–10.10 hod.

Na Vyhlídce (Božkov) 10.20–11.20 hod.

Hluboká (u potravin) 12.20–13.20 hod.

Střední cesta (křižovatka s Karafiátovou) 13.30–14.30 hod.

Jiráskovo nám. (bývalá točna trolejbusů) 14.40–15.40 hod.

Čapkovo nám. (vjezd k bývalé porodnici) 15.50–16.50 hod.

Stanoviště velkokapacitního kontejneru č. 2 Hodina přistavení

Pod Chalupami (Koterov) 8.00–9.00 hod.

U Jezu (Božkov) 9.10–10.10 hod.

Sladovnická (z Jiráskovy ulice) 10.20–11.20 hod.

Sporná (Plzeňská cesta) 12.20–13.20 hod.

Do Zámostí (autosalon Hyundai) 13.30–14.30 hod.

Táborská x Úslavská (hala LOKO) 14.40–15.40 hod.

Harmonogramy přistavování velkoobjemových
kontejnerů v městském obvodu Plzeň 2-Slovany
Pravidelné přistavení velkoobjemových kontejnerů pro biologicky rozložitelný odpad, které zajišťuje Čistá Plzeň s.r.o.
Zahájení přistavování od 13.3. 2023
Velkoobjemové kontejnery budou přistavovány v určený den, vždy nejdéle od 10:00 do 18:00, v měsících červen až září v prodlouženém čase 10:00 do
20:00.

Pravidelné přistavení velkoobjemových kontejnerů, které zajišťuje městský obvod Plzeň 2-Slovany 
a) Velkoobjemové kontejnery pro odkládání  biologicky rozložitelného odpadu

b) Velkoobjemové kontejnery na objemný komunální odpad
Konání sběrného dne bude 24. června 2023

městská část lokalita svozový den / týden

Vyšehrad Velenická x Ječná pondělí / sudý

Slovany Srázná pondělí / sudý

Hradiště U Hamru x Na Rychtě pondělí / sudý

Bručná Do Zámostí (Hyunday) pondělí / sudý

městská část lokalita svozový den / týden

Božkov Božkovské náměstí pondělí – lichý

Slovany Plzeňská cesta x Sporná pondělí – lichý

Čechurov Střední cesta x Karafiátová pondělí – lichý

Čechurov Mezi Ploty x Společná pondělí – lichý

měsíc den datum čas přistavení

8.00–10.00 10.30–12.30 13.00–15.00

červen 1. neděle  4. 6. 2023 Střední cesta Pod Chalupami Božkovské nám.

červen 2. neděle 11. 6. 2023 Do Zámostí Mezi Ploty Velenická x Ječná

červenec 1. neděle  2. 7. 2023 Jiráskovo nám. Plzeňská cesta Střední cesta

červenec 2. neděle 9. 7. 2023 Srázná U Hamru x Na Rychtě Do Zámostí

srpen 1. neděle  6. 8. 2023 Mezi Ploty Velenická x Ječná Srázná

srpen 2. neděle 13. 8. 2023 Pod Chalupami Božkovské nám. Jiráskovo nám.

září 1. neděle  3. 9. 2023 U Hamru x Na Rychtě Do Zámostí Mezi Ploty

září 2. neděle 10 .9. 2023 Plzeňská cesta Střední cesta Pod Chalupami

říjen 1. neděle  1. 10. 2023 Božkovské nám. Jiráskovo nám. Plzeňská cesta

říjen 2. neděle 8. 10. 2023 Velenická x Ječná Srázná U Hamru x Na Rychtě
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Kam s bioodpadem? Čistá Plzeň upravila pravidla
Ne p o ř á d e k

okolo hnědých
nádob na bio-
odpad, špatné
třídění a černé
skládky. I takto
nevábně může
vypadat začátek
jara a s ním sou-

visející práce na zahrádkách. Řešení
přitom není tak složité, stačí jenom
vědět, kam co patří.

Popelnice na bioopad mají sloužit
pouze pro odpadky z domácností,
jako jsou slupky od brambor, ohryzky
jablek a podobně. „S jarem ale dochází
ke zvýšenému zatížení těchto popelnic,
lidé do nich totiž vhazují i větve, trávu
a další objemné přebytky ze svých
zahrad. To vede k tomu, že se v někte-
rých lokalitách tvoří černé skládky, což
nepřispívá k pocitu dobrého bydlení,“
upozorňuje na problematiku radní
slovanského obvodu a předsedkyně
komise Životního prostředí Olga
Sejrková.

S hnědými nádobami na bioodpad
souvisí i další potíže. Ze střednědo-
bého plánu Čisté Plzně, s.r.o.vyplývá,
že občané si nádoby velmi rádi při-
vlastňují a cíleně je přesouvají z veřej-
ných stání na vlastní pozemek.
„Nemůžeme tedy hovořit o tom, že nád-
oba slouží pro spádovou oblast, protože
ve skutečnosti slouží jen několika málo
jedincům. Objemného odpadu se navíc
do 240 litrových popelnic mnoho nevej-
de a obrovské množství těchto odpadků
tak končí odložené volně kolem v ige-
litových taškách či pytlích,“ uvádí ve
zprávě Jan Šneberk, technický
náměstek Čisté Plzně s tím, že takový
bioodpad nelze dál využít a musí být
odstraněn. V současné době se spo-

lečnost s problémem vyrovnala tak,
že obsah nádoby sváží jako bioodpad
na kompostárnu a bioodpady v pyt-
lích sbírá jako směsný komunální
odpad a odváží ho do spalovny.

Z tohoto důvodu se Čistá Plzeň
dlouhodobě snaží změnit pravidla.
„Nádoby na bioodpad jsou poskytované
systémem „door-to-door“ – tedy „ode
dveří ke dveřím“. V praxi to bude vypa-
dat tak, že tyto nádoby přistavíme pouze
na žádost občana nebo sdružení vla-
stníků jednotek a za obsah i nádoby
samotné bude zodpovídat konkrétní
osoba, na kterou bude smlouva napsa-
ná,“ vysvětluje Jan Šneberk. Služba
je zpoplatněná, hradí se však jen
objednané a uskutečněné vývozy.
Pronájem nádoby občan nehradí, tato
položka je hrazena jako podpora
občanů městem. Tento systém je pro
osoby nebo jednotky, které chtějí
bioodpad třídit a vědí jak. 

Naopak se velmi osvědčily velko-
kapacitní kontejnery přistavované ve
vegetačním období v takzvaných
zelených zónách, jejich obsah není
znehodnocený a je vhodný ke kom-
postování. Celoroční variantou pra-
videlného přistavování velkoobje-
mových kontejnerů jsou pak sběrná
místa, která jsou zřízena v okrajových
částech Plzně. Do budoucna by měla
přibýt také sběrná místa na Bílé Hoře,
v Újezdu a na Výsluní. Na sběrných
místech mají občané možnost celo-
ročně odevzdávat objemný odpad
a bioodpad během pevně dané ote-
vírací doby, většinou je to dvakrát
v týdnu. Tyto varianty nakládání
s bioopadem proto zůstávají zacho-
vané. Dále se pak bude využívat kom-
postárna, která se plánuje v blízkých
letech vybudovat na území Plzně.

Slovany mají už tři separační body pro tříděný odpad
Hned tři místa s  kontejnery

a nádobami na tříděný odpad má
nyní slovanský obvod. Říká se jim
separační body a jedná se o zpevně-
né plochy, které v zadní části od
okolí odděluje kovový plot. První
byl na Slovanech hotový na podzim,
na jaře k němu přibyly další dva.

Takzvaný separační bod ve Slád-
kově ulici v Plzni-Božkově byl
v západočeské metropoli první vlaš-
tovkou. „Jednalo se o vůbec první tako-
vé místo na území celého města Plzně
a první z celkem šestnácti plánovaných
separačních bodů v našem obvodu.
Náklady na jeho stavbu činily 224 tisíc
korun,“ uvádí starosta městského
obvodu Plzeň 2-Slovany Lumír
Aschenbrenner. 

Nově mohou obyvatelé využívat
další dva separační body, a to na velmi
problematickém místě v ulici náměstí
Generála Píky a dále v ulici Hluboká.
„Vybudovala je Správa veřejného statku
města Plzně. Slovanský obvod tyto rea-
lizace velmi podporuje, protože sepa-

rovaných odpadních nádob je nedosta-
tek,“ dodává starosta.

Konstrukce separačních bodů je
praktická a umožňuje dobrý přístup
občanům i svozovým firmám. „Sou-
středěním těchto nádob se navíc zefek-

tivňuje třídění odpadu, usnadňuje se
úklid okolí, a tak dochází ke zlepšení
vzhledu dané lokality,“ sdělila Eva
Trůková, místostarostka městského
obvodu Plzeň 2-Slovany.

Systém separačních bodů vychází

z návrhu jejich umístění na území
města zpracovaného v roce 2019
Útvarem koncepce a rozvoje města
Plzně. Ten počítá s celkem 69 sepa-
račními body po celé Plzni podle hus-
toty obyvatel. DB

„Město Plzeň také od 1. března zří-
dilo službu dočišťování ulic a vytipovalo
několik kritických míst, kde jsou umís-
těné nádoby na komunální a tříděný
odpad, a z těchto přeplněných kontejnerů
se stávají místa, která spíš připomínají
černé skládky,“ uvádí radní MO Plzeň
2-Slovany Olga Sejrková.

Firma, která tuto činnost bude
vykonávat každý den, je Čistá Plzeň.
Ta má kromě dočišťování na starosti
i svoz komunálního bioodpadu a tří-
děného odpadu. Byl vyčleněn tým,
který každý den nepřetržitě objíždí
cca 20 nejproblematičtějších míst
v Plzni a odklízí ilegálně odložený
odpad, který se v jejich okolí hromadí.
Zároveň s tím se městská policie nově
zaměří na postihování hříšníků, kteří
u sběrných míst odkládají, co tam
nepatří. 

Na území slovanského obvodu
jsou prozatím vytipovaná tato místa
s tím, že se v případě potřeby budou
upravovat: Blatenská 4, Božkovská
32, Guldenerova 38, Hálkova 36,

Jablonského 16 a Mikulášské
náměstí.

V současné době je v ulicích Plzně
680 popelnic určených k nádobovému
sběru, 35 stanovišť pro sběr pomocí
VOK, osm Sběrných míst a čtyři
Sběrné dvory. Nádoby door-to-door
si zatím objednalo 450 občanů.

Z vývoje legislativy a evropských
směrnic je zřejmé, že se sběru biood-
padů město Plzeň nevyhne ani v hori-
zontu dlouhodobé budoucnosti. Bylo
by proto vhodné systém sběru
anásledného nakládání sbioodpadem
optimalizovat tak, aby byla zajištěna
nejen komfortní a smysluplná služba
pro občany, ale také, aby si město počí-
nalo jako správný hospodář.

O tom, jak třídit odpad, kdy a jak
si objednat vlastní nádobu, se
podrobně dočtete na:

https://www.cistaplzen.cz/nase-
sluzby/cista-plzen-pro-obcany/svoz-
nadob-na-bioodpad-a-trideny-odpad/

Olga Serjková, 
radní MO P 2-Slovany

Toto není správný postup
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Důkladnou kontrolou prochází
v současné době slovanská dětská
hřiště. Ta kontrolují strážníci měst-
ské policie pomocí detektoru kovu.
Zkontrolovali například oblíbené
herní prostory v ulicích Koterov-
ská, Barákova a Blatenská. 

„Dobrou zprávou je, že strážníci
nenašli žádné nebezpečné předměty.
Pravidelné kontroly dětských hřišť jsou
ale nezbytné. Zdraví a bezpečnost
našich nejmenších obyvatel jsou pro
nás totiž jednou z nejvyšších priorit,“
říká místostarosta MO Plzeň 2-
Slovany Roman Andrlík. „Zkon-
trolována byla také hřiště na
pozemcích slovanských mateřinek.
Nalezeny byly drobné kovové před-
měty, např. víčka od nápojů nebo
dráty. Nebezpečné kovové předměty
nalezeny nebyly,“ doplňuje místo-
starosta.

Detektor kovů slouží slovanskému
obvodu již tři roky, zakoupil ho právě
pro strážníky městské policie. Přístroj
dokáže odhalit kovové předměty
i drobné odštěpky kovu, které mohou
být ukryté například na dětských pís-
kovištích. Detektor zvládne moni-
torovat plochu do hloubky pod
povrchem s vynikající rychlostí
i výkonem. Obvod vyšel v roce 2020
na necelých dvacet tisíc korun. 

DB

Strážníci kontrolují hřiště pomocí
detektoru kovů

Travnaté plochy mají obrovský
význam nejenom pro lidi 

Děti se těší z nových trampolín
Děti milující hopsání se mohou

radovat. Slovanský obvod pro ně
totiž nechal zřídit hned dvě tram-
polínové sestavy. Zaskákat si na
nich mohou na oblíbených sporto-
vištích, a to ve Škoda sport parku
a v areálu Božkovský ostrov. 

Oblíbený sportovně relaxační areál
Božkovský ostrov nyní nabízí sestavu
hned čtyř trampolín. Najdete je u stá-
vajícího dětského hřiště a slovanský
obvod vyšly na 604 650 korun. Sestava
čtyř trampolín o rozměrech jeden krát
jeden metr byla dokončena 21. dubna.

„Věřím, že nové herní prvky potěší
menší i větší děti a že trampolíny se sta-
nou další oblíbenou atrakcí našeho krás-
ného Božkovského ostrova,“ přeje si
místostarostka Slovan Eva Trůková.

Celkový rozměr včetně dopadové
plochy činí 5,6x5,6 metru. Dozory na

stavbě vyšly obvod na 12 100 korun.
Další sestava tří trampolín rozšiřuje
stávající dětské hřiště ve Škoda sport
parku od 21. dubna. I tady mají ves-
tavěné zemní trampolíny rozměry
metr na metr, celková dopadová plo-
cha je ale větší, a to 7,3x6,3 metru.
Obvod za ně zaplatil 607 174 korun. 

„S pracemi na samotných trampolí-
nách byla spojena také úprava okolního
terénu. Došlo kpřemístění správcovského
domku, v oplocení stávajícího dětského
hřiště došlo k vytvoření průchodu k napo-
jení místa s trampolínami,“ popisuje
úpravy dětského hřiště starosta MO
Plzeň 2-Slovany Lumír Aschenbren-
ner. Dodává, že zde bylo doplněno
oplocení, aby děti nevběhly do in-line
dráhy. „Za tyto stavební práce a dozory
na stavbě zaplatil obvod přibližně
80 tisíc korun,“ říká starosta. DB

V minulosti méně zdůrazňovaný
význam trávníků se do popředí
zájmu dostal právě po letošní zimě.
S přibývajícím množstvím automo-
bilové dopravy, s častějším využívá-
ním rozvozu zboží zásilkovými
službami, se zvýšeným množstvím
probíhajících staveb a rekonstrukcí
dochází k bezohlednému a nadměr-
nému rozjíždění a ničení trávníků
ve městech. 

Přitom travnaté plochy mají obrov-
ský význam nejen pro lidi, ale i pro
další organizmy, které ve městě žijí.
Na první pohled oceníme zelené plo-
chy jako nenahraditelný kompoziční
prvek městské architektury. Změkčují
tvrdé kontury přísné architektury,
zlepšují psychologický dojem mezi
betonovými plochami parkovišť, sil-
nicemi aobytnou zástavbou. Vytvářejí
linie, člení a oddělují různé prostory.
Travnaté plochy mají i funkci kraji-
notvornou, navazují na trávníky a lou-
ky ve volné krajině, spojují jednotlivé
biotopy aumožňují pohyb živým orga-
nizmům.

V době klimatických změn obzvlášť
oceníme funkci hospodaření s dešťo-
vou vodou. Travnaté plochy pomáhají
zasakování vody, čímž snižují její
odtok do kanalizace, ale regulují
i vzdušnou vlhkost a podílejí se na
ochlazování ovzduší odparem. Spolu
s další zelení poutají plynné aprachové
částice. Vegetace svými kořeny brání
půdu před erozí a jejímu odplavování. 

Vyšší a pestřejší trávníky podporují
biodiverzitu, poskytují ekologické vaz-
by, útočiště pro živočichy. Motýli
vyhledávají rozkvetlé rostliny pro jejich
nektar, na jiných se vyvíjejí jejich hou-
senky. I ostatní hmyz preferuje takové
lokality, na ně jsou pak vázáni ptáci
a další živočichové. Po seči travnatých
ploch můžete právě na trávnících vidět
velké množství ptáků, kteří se snaží
ulovit svoji oblíbenou anyní tak trochu
odhalenou potravu – jedná se přede-
vším okosy, drozdy, ale i konipasy. Pro-
to se snažíme, aby byly v našem obvodě
vymezeny plochy s omezenou sečí pro
podporu biodiverzity. 

V neposlední řadě mají travnaté
plochy také rekreační aobytnou funkci.
Uklidňující zelená barva a příznivější
mikroklima napomáhá odpočinku,
rychlejší regeneraci organizmu. Proto
by vnitrobloky měly mít zachované
větší travnaté plochy. Rovněž parky
počítají s travnatými plochami jako
pilířem kompozice. Speciální trávníky
nabízí možnost sportovního vyžití,
díky výběru vhodných travin totiž sne-
sou sešlap. Abychom podpořili rekre-
ační funkci travnatých ploch a zvýšili
reprezentativnost lokalit, snažíme se
zpříjemnit a obohatit trávníky o kve-
toucí partie doplněním jarních cibu-
lovin – narcisů, tulipánů i lilií.

V době klimatických změn je velice
náročné zajistit péči o trávníky tak, aby
měly správný vzhled, vitalitu a funkč-
nost. Napravit po zimě rozježděné plo-
chy, zhutněné okraje travnatých ploch
i vyšlapané ́ zkratky´ přes vnitrobloky
jsou pak dalším těžkým oříškem pro
zahradníky, kteří díky nevyzpytatel-
nosti počasí mají jen velmi krátké časo-
vé úseky pro založení či regeneraci
zničených ploch. Je na každém z nás
si uvědomit, že bez zeleně není možné
ve městech žít a tomu taky přizpůsobit
chování k veřejné zeleni.

Za OŽP Nina Myslíková

placená inzerce
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Setkání v TechToweru přineslo hodnocení i plány
Prázdninový provoz i plánova-

né rekonstrukce byly předmětem
dalšího pravidelného setkání
vedení slovanského obvodu s ředi-
telkami mateřských škol. Tento-
krát se poprvé konalo v  nově
otevřeném Tech Toweru. 

„S ředitelkami našich mateřinek se
setkáváme čtyřikrát ročně už po dobu
přibližně dvaceti let, v případě potřeby
i častěji. Nyní jsme ale březnový termín
posunuli na duben, a to kvůli změně
místa konání a musím říct, že v novém
areálu TechTower se všem velmi líbilo,“
uvádí místostarostka MO Plzeň 2-
Slovany Eva Trůková.

Porady se jako vždy zúčastnili
i zástupci odborů životního prostře-
dí, majetku, investic a rozvoje, eko-
nomického a poplatkového, odboru
školství mládeže a tělovýchovy

plzeňského magistrátu a také zástup-
ci Správy informačních technologií
města Plzně.

Již tradičně účastníci setkání
shrnuli důležité události za poslední
období. Dále vedení s ředitelkami
a zástupci odborů řešilo aktuální
problémy spojené s prázdninovým
provozem a údržbou mateřských
škol a další plány do budoucna. 

„Tentokrát se potíže týkaly například
parkování u 31. a 17. mateřské školy
nebo zápisů ukrajinských dětí, které
připadají na 14. a 15. červen. V letoš-
ním roce nás také ve školkách čeká celá
řada investičních akcí,“ jmenuje Eva
Trůková.

Rekonstrukce výtahů, dopravní
hřiště a oprava archivu je letos
naplánována například v 21. MŠ,
opravy koloběžkové dráhy se dočka-

jí v 5. MŠ a 17. MŠ zase čeká výmě-
na osvětlení. „Investičních akcí je
samozřejmě ještě celá řada, o naše škol-
ky totiž pečujeme průběžně,“ doplňuje
místostarostka. 

Hlavním přínosem těchto pravi-
delných setkání je možnost konzul-

tace plánů a nápadů se všemi ředi-
telkami a zástupci jednotlivých
odborů dohromady. Takto nastave-
nou pravidelnou osobní komunikaci
si cení jak samotné ředitelky, tak
vedení i zástupci městského obvo-
du. DB

Se zvířaty se potkáváme nejenom
v přírodě, ale i ve městech. Některá
sice vidíme spíš jenom výjimečně,
jiná naopak každý den. Jedni z těch
zvířat, která jsou právě i ve městech
k  vidění každý den, jsou holubi.
Někdo si jich všímá víc, někdo
vůbec. 

Občané nám telefonují, píší, nebo
přijdou osobně oznámit, že někteří
z jejich sousedů holuby krmí. Krmení
není sice žádným předpisem (může
to ale být někde jinak) zakázáno, ale
má víceméně negativní dopady. Vět-
šinou při krmení dochází ke znečis-
ťování veřejného prostranství nebo
fasád a parapetů oken bytových domů
apod. Holubi, kterých je v Plzni i tak
již poměrně hodně, se pak slétají ještě
ve větších počtech, posedávají na stře-
chách, na římsách, na parapetech, na
zábradlích, kálejí pod sebe, víří prach.
Jejich trus, ať již v suchém stavu anebo
pak deštěm rozmytý, rozhodně nám
lidem nic dobrého nepřináší a škodí
zároveň i domům a jiným zařízením. 

Přirozeným prostředím holubů je
volná krajina, kde si obstarají dostatek

potravy a mají zde spoustu prostorů
pro hnízdění. Ale protože jsou při-
způsobiví a když jim ve městech my
lidé „nachystáme“ různé možnosti
pro hnízdění, dokáží toho využít.
Hnízdí v  různých částech staveb,
v půdních prostorech, na lodžiích, kde
jsou naskládány věci, které dlouho-
době nepoužíváme. Také je „lákáme“
na další zdroje potravy, a to v podobě
přeplňovaných popelnic anebo právě
zmíněným krmením, které je někdy
náhodné, ale někdy i pravidelné.
A kdo vlastně jsou tito holubi, kteří
s námi žijí ve městech? 

Tito „měsští“ holubi jsou dnes již
x-tou generací původně holubů
domácích a těch, kteří kdysi někdy
ulétli ze zájmových chovů. Jde o velice
adaptabilní a přizpůsobivé ptáky, ve
své podstatě druhově samostatnou
skupinu, která nepatří ani mezi volně
žijící druhy ptactva ČR a ani mezi
zvířata, která by měla svého majitele.
Což volně řečeno znamená, že tito
holubi nepatří ze zákona ani městu,
ani státu, ani jiným orgánům. Zrovna
tak, jako například potkani adalší zdi-

Pro naše nejmenší byly k dětským hřištím ve Chvojkových lomech
a v Koterově umístěny naučné tabule, na nichž si mohou zahrát oblíbené
hry pexeso nebo piškvorky. Formou zábavy se tak mohou dozvědět na
piškvorkových tabulkách zajímavosti o naší přírodě. 

Naučné tabule pro naše nejmenší
Deštivý a chladnější průběh letošního jara se v našem obvodě projevil

na rozvoji tzv. moniliového úžehu/spály způsobeného houbou Monilia
laxa. Ve velkém se objevily příznaky na třešních Hillierových (Prunus hillieri
´Spire´) v lokalitě ulice Motýlí, vnitrobloku Krejčíkova. Vloni k těmto pro-
jevům došlo nejčastěji na třešních pilovitých v lokalitě ulice Suvorovova,
Mikulášská. 

Pro chorobu jsou typické listy, které na napadených větvičkách postupně
vadnou a usychají, přitom neopadávají. Větvičky pak vypadají jako spálené
(proto název úžeh/spála). Rovněž zaschlé květy neopadávají a zůstávají
na stromech, příznaky připomínají poškození mrazem. Na napadených
letorostech se velmi často objevuje klejotok. Starší jedince choroba oslabuje,
pro mladé výpěstky může mít fatální následky. Okrasné dřeviny se běžně
chemicky neošetřují. Stav dřevin průběžně sledujeme, v případě letního
sucha můžeme provést zálivku k podpoření vitality stromů. 

Za OŽP Nina Myslíková

Moniliový úžeh na třešních

Holubi a lidé – dokážeme žít
společně ve městech?

vočelé druhy. Jediné, co se na ně vzta-
huje, jsou platné veterinární předpisy,
zákon na ochranu zvířat proti týrání
i zákon o ochraně veřejného zdraví. 

Bylo potvrzeno, že holubi, kteří
u nás ve městech žijí, jsou skutečně
přenašeči řady nemocí. Nejsnáze se
člověk může od holubů nakazit
různými roztoči a taková nákaza se
v našem organismu projeví alergickou
reakcí. V místech, kde nejsou jejich
hostitelé a přenašeči rušeni, se roztoči
rozmnožují velmi rychle. Vyčistit
taková místa znamená zajistit firmu
s vyškolenými pracovníky, kteří ve
speciálních oblecích odstraňují přede-
vším holubí trus (holubí trus je řazen
mezi nebezpečné odpady!) a jiné
nečistoty. Může se vyskytnout i na
člověka přenosná salmonela aklíšťová
encefalitida. Holubi mohou být pře-

našeči i takových nemocí jako je toxo-
plazmóza, trichomoniáza, ornitóza,
ptačí tuberkulóza. 

Zvažte proto krmení holubů,
opravdu to nepotřebují, dokáží se
o sebe postarat sami. Když už krmit
ptáky, určitě jsou jiné druhy a ty přede-
vším v zimních měsících ocení námi
podanou pomocnou ruku. Při insta-
laci krmítka pro ptáčky doporučujeme
se inspirovat odbornými návody
a doporučeními, jak a kde krmítko
umístit, co do něho sypat apod. Bude-
te-li chtít instalovat krmítko na para-
petu svého bytu v bytovém domě,
rozhodně se také domluvte se sousedy,
jestli budou vašemu konání nakloně-
ni. 

Společně žít ve městech určitě
dokážeme. 

Za OŽP Hana Morávková
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1. Jak často navštěvujete Papíren-
ský park? 

❏ Několikrát týdně
❏ Několikrát za měsíc
❏ Jednou měsíčně
❏ Několikrát za rok
❏ Park nenavštěvuji (přejděte na

otázku č. 4)

2. Co nejčastěji v Papírenském parku
děláte? (lze vybrat více možností)

❏ Chodím tam na procházku
❏ Chodím tam s dětmi
❏ Venčím tam psa
❏ Chodím si tam odpočinout /

posedět
❏ Jiná činnost (napište prosím

jaká):…

3. Co na Papírenském parku nej-
více oceňujete? (lze vybrat více
možností)

❏ Je tam klid 
❏ Je tam krásná příroda (fauna, flo-

ra..)
❏ Je to nejbližší park od mého byd-

liště
❏ Jiný důvod (napište prosím

jaký):…

4. Pokud Papírenský park nenav-
štěvujete, z jakého důvodu? (lze
vybrat více možností)

❏ Je daleko od mého bydliště
❏ Park není upravený
❏ Necítím se tam bezpečně 
❏ Jiný důvod (napište prosím

jaký):…

5. Jak byste charakterizovali Papí-
renský park. Uveďte prosím
jeden až tři pojmy, které vás ve
spojení s Papírenským parkem
napadnou. 

6. Co byste v Papírenském parku
chtěli zachovat? 

7. Jaké prvky byste v nově vybu-
dovaném Papírenském parku
uvítali? Nová cestní síť a mobi-
liář (lavičky a koše) jsou samoz-
řejmostí. (lze vybrat více
odpovědí)

❏ Prvky pro děti do 2 let
❏ Prvky pro mladší děti (od 2 do

6 let)
❏ Prvky pro starší děti (od 6 do 14

let)
❏ Workoutové hřiště
❏ Místa k posezení a odpočinku
❏ WC
❏ Kavárna, možnost občerstvení
❏ Jiné (napište prosím co):…

8. Uveďte, jaký je Váš nejoblíbe-
nější park v Plzni? Krátce pro-
sím popište:

9. Jaká další témata jsou podle vás
důležitá pro budoucí podobu
Papírenského parku a nebyla
zmíněna výše? Krátce je, pro-
sím, popište:

10. Kolik je Vám let?

11. Jste žena/muž

12. V jaké ulici bydlíte? 

13. Jaké je vaše nejvyšší dosažené
vzdělání? 

❏ Bez vzdělání nebo neúplné
základní vzdělání 

❏ Základní 
❏ Střední (s vyučením/bez vyučení,

s maturitou/bez maturity, odbor-
né i neodborné)

❏ Vyšší odborné
❏ Vysokoškolské (bakalářský /

magisterský / doktorský nebo
vyšší titul)

Jaký bude Papírenský park
v Plzni? Rozhodnout můžete i vy!

Vážení čtenáři, máte před sebou dotazník, jehož cílem je zmapovat
přání a názory občanů na využití Papírenského parku v Plzni. Sebrané
odpovědi budou využity při návrhu projektu na revitalizaci parku.
Revitalizace se bude týkat nejenom současně využívaného parku, ale
i plochy, která je momentálně v soukromém vlastnictví.

Vyplnění dotazníků vám zabere zhruba 5 minut. Je možné ho odevzdat
do sběrného boxu přímo na Městském obvodě Plzeň 2-Slovany (naproti
vrátnici). Dotazník lze vyplnit také elektronicky na https://umo2.plzen.eu/

Dotazník prosím vyplňte nejpozději do 23. 6. 2023. Děkujeme!

K plánované obnově Papírenského parku budou zveřejňované infor-
mace na stránkách Správy veřejného statku města Plzně www.svsmp.cz

■ Všeobecně:
Po celou dobu výstavby je stavbou

zajištěn zametací vůz který je k dispo-
zici 7 dní v týdnu

Budou zahájeny práce na opravách
komunikací – předpoklad (od 07 až
10/2023) – čeká se na schválení DIO
(vazba na případné další uzavírky)

■ Oblast Koterov
Staveništní doprava ke koleji č.1

je vedena ulicí Velenická 07–08/2023
proběhne odvoz materiálu ulicí Libu-
šínská 

■ Železniční most Na Růžku (pod-
chod)
Finální terénní úpravy pod pod-

chodem budou provedeny do 15. 6.
2023

Úprava ulice Sládkova proběhne
07/2023

■ Oblast Tunelu
Sušická/Strmá – 9.–30. 6. 2023

demontáž provizorní koleje a násled-
ně definitivní zásypy včetně oprav
chodníků do 30. 8. 2023  

Velenická – zemní práce (úprava
svahu, nové veřejné osvětlení, úprava
oplocení) do 15. 6. 2023

Opravy asfaltových ploch - před-
poklad od 09/2023 ul. Sušická

■ Práce ul. Strmá:
12.–18. 6. 2023 – práce na želez-

ničním spodku a svršku
12.–13. 6. 2023 práce v  noci

(v zářezu pod Oblastním Ředitelství) 
18.–22. 6. 2023 – práce na odvod-

nění + dokončovací práce včetně
demontáže najížděcí rampy 

07/2023 – práce okolo spínací sta-
nice

07-08/2023 – zavážení tunelu, zří-
zení ochranného valu

Probíhá čištění komunikací

■ Oblast Sušická 
Nástupiště č.1
1. otevření je plánováno na 9. 6.

2023 včetně přístupové rampy od
kruhového objezdu + chodníku od
budovy Správy železnic

Nástupiště č.2
1. v období od 9. 6–30. 6. 2023

bude uzavřeno – bude provedena
pokládka koleje do definitivní polo-
hy v oblasti tunelu + zkrácení nástu-
piště do definitivní délky

2. od 1. 7. 2023 již budu funkční
obě nástupiště včetně přístupů

Uzavírky v období 06–08/2023 vlivem
stavby „Uzel Plzeň, 5. stavba Lobzy–Koterov“
na trati Plzeň–České Budějovice

Upozornění pro držitele psů na splatnost
místního poplatku ze psů v roce 2023
Roční sazba poplatku ze psů

Trvalé bydliště, sídlo držitele Sazba: Sazba: druhý
psa (psů): jeden pes a každý další pes

a) v rodinném domě 500 Kč 1 500 Kč

b) držitel psa je poživatel starobního,
invalidního, vdovského nebo vdoveckého
důchodu, který je jeho jediným zdrojem
příjmů, případně sirotčího důchodu 200 Kč 300 Kč

c) držitel starší 65 let 200 Kč 300 Kč

d) pro ostatní 900 Kč 1 500 Kč

* Variabilní symbol předává držiteli psa správce tohoto poplatku vždy při
přihlášení psa do evidence. V případě potřeby je možno ověřit si číslo
variabilního symbolu v kanceláři číslo 221, II. patro budovy úřadu, nebo
na telefonním čísle 378 036 335. Držitel psa je povinen, dle článku 7
vyhlášky statutárního města Plzně č.22/2004, o místním poplatku ze psů,
ve znění pozdějších předpisů, zaplatit místní poplatek ze psů bez vyměření
na účet ÚMO Plzeň 2-Slovany uvedený výše nebo do pokladny úřadu.
Složenky k úhradě místního poplatku ze psů již nejsou rozesílány,
děkujeme za pochopení.

Číslo účtu: 19-1921311/0100
Variabilní symbol *

Výše poplatku ze psů Datum splatnosti

do 500 Kč/rok jednorázově do 30. června 2023

nad 500 Kč/rok pokud nebude poplatek uhrazen jednorázově
do 30. června 2023, je splatný ve dvou
stejných splátkách, nejpozději do 30. června
2023 a 30. listopadu 2023 
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Mateřská škola Vlnka prožila rok plný aktivit
Letošní školní rok byl v  naší

mateřské školce plný výletů za
poznáváním. Navštěvovali jsme
s  mladšími dětmi knihovnu
v Táborské ulici, kde nám paní
knihovnice četla pohádky a děti si
prohlédly snad všechny dětské
knihy, které v knihovně mají.

Starší děti podnikaly delší výlety
a prozkoumávaly okolí Slovan a Bož-
kova. Třída předškoláků „Kapříků“
zahájila školní rok kurzem plavání,
kam pravidelně docházela jednou
v týdnu a moc je to bavilo. Třída
„Žabiček“ se pak seznamovala s pla-
váním ve druhém pololetí.

Velký výlet děti podnikly začátkem
listopadu, kdy vyrazily do Litic do
svíčkárny. Tam si pomocí vosku
nabarvily svíčky podle své fantazie
a vytvořily balíčky s krásně voňavými
solemi do koupele, z kterých měly
velkou radost. 

V následujících zimních dnech je
čekalo také plno aktivit. Zvládly
pracovní dílničky s rodiči, ale nejvíce
si děti užily čertovskou nadílku
a návštěvu Mikuláše s čertem a andě-
lem. V předvánoční čas pak navštívily
nedalekou Domovinku, kde před-
vedly babičkám a dědečkům malé
vystoupení s nacvičenými písničkami
a básničkami a předaly jim dárečky
a přáníčka. 

Jaro jsme přivítali Velikonoční sto-
povačkou a stihli také navštívit
s pomlázkou babičky v Domovince.
V dubnu jsme se vypravili do Farmy
uToma a zjistili, co zvířátka všechno
dovedou a jak se o ně starat.

Celý rok k nám docházela babička
na čtení a četla pohádky ve všech tří-
dách. Také k nám jezdila do školky
divadla a děti měly možnost se zapojit
do představení a stát se tak na chvíli
skutečnými herci. Nezapomnělo se
ani na čarodějnice, ve třídách jsme si
to s dětmi užily.

Předškoláci se zapojili do Spor-

tovních her MŠ a s nadšením spor-
tovali v KD Šeříkovka. Také se zapo-
jili do projektu Pohyb P1, aby zjistili,
jak jsou šikovní. Ke sportování jsme
využili i tělocvičnu TJ Lokomotiva.
Před zápisy do škol také navštívili
Základní školu v Táborské ulici, ZUŠ
a Techmánii.

V květnu se uskutečnily ve všech
třídách pracovní dílničky, kde si děti
vyzkoušely šikovnost rodičů. Na kon-
ci školního roku nás ještě čeká spaní
ve školce a loučení s předškoláky, kteří
odcházejí do ZŠ.

Zvládli jsme toho hodně, zážitků
máme na rozdávání, ale už se všichni
těšíme na prázdniny. 

Lenka Křesťanová,
ředitelka školy

Ve znamení 8. ročníku soutěže
o tu nejlepší velikonoční nádivku
byla Velikonoční neděle v Koterově.
Vybíralo se z 35 přihlášených vzor-
ků. Akci pořádali hasiči z Koterova,
za městský obvod Plzeň 2-Slovany

se jí účastnili místostarostové Václav
Cinádr a Eva Trůková, která zasedla
v čele hodnotící poroty.

Součástí akce byla soutěž pro děti
o nejhezčí velikonoční vajíčko. Pro
malé i velké byla připravena výstava

domácího zvířectva a sladkovodních
ryb, tvořivé dílny či projížďky ve
voze taženým koňmi. Příjemnou
atmosféru navodila živá muzika.

Za organizaci akce i fotografie
děkujeme SDH Koterov. DB

Velikonoční nádivka 2023 Plzeň-Koterov
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Fotbalisté slovanského úřadu
bojovali, získali bronz 

Bylo to velmi nadějné, když třetí
kolo fotbalové Zaměstnanecké ligy
Deníku ovládl tým úřadu městské-
ho obvodu Plzeň 2-Slovany. Jejich
vítězství rozhodně nebylo náhodné,
protože titul šampiona v minulých
letech získali již dvakrát.

„Po skutečně dramatickém finále třetího
kola porazil náš tým Vězeňskou službu
Plzeň 4:3. Tím si zajistil postup do Kraj-
ského semifinále, které se odehraje 30. květ-
na na fotbalovém hřišti v Dobřanech,“
říká místostarosta slovanského obvodu
Roman Andrlík, který tým zaměstnan-
ců sestavuje a také mu náležitě fandí.
Není tedy divu, že do dalších bojů šli
s dobrou náladou. Radostí z  výhry
a postupu se hráči z řad zaměstnanců
úřadu netajili. Jenže, jak se říká, míč je

kulatý a občas se zatoulá i tam, kam
nechceme. 

„Herně to ale mohlo být lepší. Nečekal
jsem, že soupeři budou už vtomto kole tak
dobří askvěle připravení. Vězeňská služba
idomácí Dobřany hrály skvěle. Po vyrov-
nání Vězeňské služby jsem si myslel, že
prohrajeme. Takže jsem šel zpátky na hřiš-
tě, protože mladí jsou splašení anervózní
a neudělají to, co mají udělat. Jdeme dál
s cílem postoupit do finále. Snad se to pove-
de,“ uvedl po náročném zápase slovan-
ský hráč František Paum.

Jak se nakonec ukázalo, tak František
Paum měl pravdu. Poslední zápas nedo-
padl nejlépe, i když třetí místo je velmi
dobré. Ovšem na obhajobu titulu to bylo
opravdu málo. Tak zase za rok, vždyť
jedním neúspěchem se nedáme odradit! 

placená inzerce

Ještě jim není ani 15 let a už je zajímají důležité společenské otázky.
Například, co je to demokracie, jaká je práce starosty a místostarostky, co
obnáší činnost senátora nebo kolik času zabere práce vedení městského
obvodu. Tak takovou sprchu dotazů si připravili žáci ze soukromé školy
Bampabura School v Okružní ulici č. 1, kterou najdete v plzeňské části
Božkov. Jejich hostem totiž nebyl nikdo jiný než starosta obvodu Slovany
a senátor Lumír Aschenbrenner, který má dlouholeté politické i staros-
tovské zkušenosti. 

„Kluky a holky také zajímalo, jestli jezdím limuzínou a zda mám bodyguarda,
kolik času zabere práce vedení městského obvodu a jaké je hospodaření našeho
městského obvodu. Co mě ale potěšilo, byla skutečnost, že děti pochválily nové
dětské trampolíny na Božkovském ostrově. Je zřejmé, že si všímají dění kolem
sebe,“ zhodnotil setkání Lumír Aschenbrenner.

Ten se besedy zúčastnil spolu s místostarostkou Evou Trůkovou. Oba
pak na závěr dali žákům za úkol vypracovat seznam toho, co by chtěli,
aby se změnilo v jejich části obvodu Slovany.

Když si děti všímají prostředí, v němž žijí...



15červen 2023
placená inzerce
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Víkend otevřených zahrad
s podtitulem Bylinky v klášteře

I letos se Masarykova základní
škola Plzeň připojuje k svátku ote-
vírání běžně nepřístupných zahrad
veřejnosti. Druhý červnový víkend,
10. a 11. června, se znovu otevřou
zahrady dominikánského kláštera na
Jiráskově náměstí v Plzni, se kterým
Masarykova ZŠ sousedí. 

Návštěvníci se mohou těšit na
výstavu bylin a léčivých rostlin, oblí-
benou bylinnou čajovnu, kreativní
dílny i koncert školního pěveckého
sboru Beránci. Letošní novinkou je
vaření s dětmi v režii Tomáše Poppa,
představení Divadla Alfa anebo
nedělní koncert dominikánského
sborečku Tučňáci. V neděli dopo-
ledne také proběhne křest knihy
PhDr. Daniela Švece „Za křídly“
mapující válečné osudy letců

z  Plzeňského kraje bojujících
v RAF.

Nebude chybět tradiční komen-
tovaná prohlídka zahrady s plzeňskou
botaničkou RNDr. Zdeňkou Cho-
cholouškovou, prodej bylin z Kotvič-
níkové farmy ani celodenní workshop
výroby bylinné kosmetiky.

Svátek otevírání běžně nepřístup-
ných zahrad veřejnosti (Open Gar-
den & Squares Weekend) vznikl
v roce 1998 ve Velké Británii a pro-
bíhá vždy během druhého červno-
vého víkendu. Cílem události bylo
poskytnout veřejnosti příležitost ale-
spoň jednou v roce navštívit jinak
uzavřené zahrady a dvorky Londýna.
Později se tento nápad začal šířit i do
dalších zemí a měst, až se stal tradič-
ním po celé Evropě.
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